
PROTOKÓŁ XXIX/2013 

z Sesji Rady Gminy Białogard 

z dnia 23.03.2012 r. 

 

    W posiedzeniu udział wzięło 13 członków Rady Gminy (lista obecności stanowi  załącznik 

do niniejszego protokołu), 31 Sołtysów i 1 z zaproszonych gości - Pan Romuald Tatys  - 

Radny Rady Powiatu Białogardzkiego (listy obecności stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu). W posiedzeniu udział wzięli także: Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy 

Białogard, Pani Małgorzata Klajno - Sekretarz Gminy Białogard, Pani Bogumiła Dorywalska 

- Skarbnik Gminy Białogard, Pan Andrzej Galuba - Komendant Straży Gminnej Gminy 

Białogard i Pan Marian Jankowiak - Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska Urzędu Gminy Białogard. Posiedzeniu przewodniczył Pan Jan Budzyński - 

Przewodniczący Rady Gminy, protokołowała Joanna Czupreta – Inspektor ds. obsługi Rady 

Gminy i oświaty. 

Pan Przewodniczący przedstawił porządek Sesji w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

    - stwierdzenie kworum, 

    - przyjęcie porządku obrad, 

    - przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

    Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Sprawozdanie z działalności OSP za 2012 r. 

5. Przedstawienie Kalendarza imprez sportowych i turystycznych oraz programu działania  

    Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Białogardzie na 2013 rok  

    z uwzględnieniem podziału środków na poszczególne koła LZS. 

6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

     - przyjęcia raportu z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  

       i sprawozdania  z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

       Problemów  Alkoholowych za rok 2012; 

     - przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

       na rok 2013; 

     - uchwalenia na 2013 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych 

       w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii; 

     - wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Białogard na 2014 rok środków 

       stanowiących fundusz sołecki; 

    - zmian w budżecie Gminy na 2013 rok; 

    - zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027; 

    - przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności   

      zwierząt na terenie Gminy Białogard na 2013 rok; 

    - wydzierżawienia w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej; 

    - określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Białogard oraz warunków  

      i zasad korzystania z tych przystanków 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 



8. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

9. Zamknięcie XXIX Sesji Rady Gminy Białogard.   

    Po przedstawieniu porządku obrad Pan Maciej Niechciał - Wójt Gminy Białogard zgłosił 

wniosek o wprowadzenie do porządku obrad dodatkowej uchwały, tj. uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Białogard. 

Głosowanie za wprowadzeniem uchwały „za” – jednogłośnie. 

Głosowanie za przyjęciem zmienionego porządku obrad „za” – jednogłośnie.                          

Po zmianie porządek obrad przedstawiał się jak niżej: 

1. Otwarcie sesji, w tym: 

    - stwierdzenie kworum, 

    - przyjęcie porządku obrad, 

    - przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy Białogard. 

2. Informacja Wójta Gminy z działalności między sesjami oraz z wykonania uchwał Rady  

    Gminy.  

3. Interpelacje i zapytania Radnych.  

4. Sprawozdanie z działalności OSP za 2012 r. 

5. Przedstawienie Kalendarza imprez sportowych i turystycznych oraz programu działania  

    Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Białogardzie na 2013 rok  

    z uwzględnieniem podziału środków na poszczególne koła LZS. 

6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawach: 

     - przyjęcia raportu z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii  

       i sprawozdania  z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

       Problemów  Alkoholowych z rok 2012; 

     - przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

       na rok 2013; 

     - uchwalenia na 2013 rok planu wydatków związanych z realizacją zadań określonych 

       w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii; 

     - wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Białogard na 2014 rok środków 

       stanowiących fundusz sołecki; 

    - zmian w budżecie Gminy na 2013 rok; 

    - zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 2013-2027; 

    - przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności   

      zwierząt na terenie Gminy Białogard na 2013 rok; 

    - wydzierżawienia w trybie bezprzetargowym nieruchomości gruntowej; 

    - określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy Białogard oraz warunków  

      i zasad korzystania z tych przystanków; 

    - przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

      przestrzennego Gminy Białogard. 

    Do pełnego wyczerpania tego punktu obrad pozostało przyjęcie Protokołu z XXVIII Sesji 

Rady Gminy Białogard. Do treści ww. protokołu nie wniesiono zastrzeżeń. Protokół został 

przyjęty jednogłośnie. 

Ad. 2. Informację z międzysesyjnej działalności przedstawił Pan Maciej Niechciał - Wójt 

Gminy Białogard. Informacja stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Następnie Pan 



Wójt przeczytał pismo dotyczące konkursu „Działajmy razem” ogłoszonego przez Poldanor. 

SA z Przechlewa i zaprosił Sołectwa do wzięcia udziału w konkursie. 

    Pan Przewodniczący złożył życzenia Sołtysom z okazji Ich święta.  

    Pan Jacek Smoliński spytał czy w projektach wniosków dot. Pożytecznych wakacji można 

planować wkład własny, tj. dofinansowanie Gminy. 

    Pani Beata Piścio Inspektor ds. kultury, kultury fizycznej, działalności gospodarczej i za-

mówień publicznych odpowiedziała, że w budżecie Gminy zaplanowano środki finansowe na 

dofinansowanie organizacji pożytecznych ferii lub wakacji, przy czym składający wniosek 

jest zobowiązany do wcześniejszego głoszenia i uzgodnienia wysokości niezbędnych środków 

finansowych. 

    Pan Kazimierz Chodynko spytał o dalsze postępowanie w zakresie negatywnej opinii 

Kuratorium Oświaty dotyczącej utworzenia Zespołu Szkół w Stanominie?  

    Pan Wójt powiedział, że Pani Kurator wydała opinię taką jak poprzednio, oraz że w Inter- 

necie można znaleźć wiele informacji o tworzonych zespołach szkół w innych 

województwach. Pozytywne opiniowane są także połączenia w zespół szkół podstawowych i 

gimnazjów w województwie zachodniopomorskim. Gmina Białogard nie może jednak 

uzyskać pozytywnej opinii, będzie składany kolejny wniosek w tej sprawie.  

    Następnie Pan K. Chodynko poprosił o konkretne wyjaśnienie problemu zakamienienia 

wody w Nawinie i Rzyszczewie, spytał co Sołtysi mają odpowiedzieć Mieszkańcom?  

    Pan Wójt odpowiedział, że z pisma Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Spółki z o.o.  

stanowiącego odpowiedź na założony wniosek, wynika  że woda w Gminie jest czysta, nie 

przekracza dopuszczalnych norm.  

    Pani Dorota Oszkiel przypomniała o spotkaniu z okazji Dnia Kobiet w Pomianowie.  

 

Ad. 3. Pan Przewodniczący poinformował, iż na dzisiejszą Sesję wpłynęła interpelacja 

Radnego Pana Jacka Smolińskiego w sprawie przeprowadzenia kontroli w firmach 

zlokalizowanych w miejscowości Nasutowo. Interpelacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4. Przyjęcie Sprawozdania z działalności OSP za 2012 r.  

    Jako pierwszy głos zabrał Komendant Gminny OSP druh  Tadeusz Krzyżaniak, który 

przedstawił Sprawozdanie za rok 2012 z wykorzystania dotacji budżetu Gminy Białogard na 

działalność Ochotniczych Straży Pożarnych. Sprawozdanie stanowi w załącznik do 

protokołu). 

     Następnie druh Przemysław Zawadzki przedstawił sprawozdanie z działalności OSP 

Rogowo.  Druh  Zawadzki zgłosił wniosek o terminowe przekazywanie środków finansowych 

przez Gminę jednostkom OSP. 

    Druh Eugeniusz Kostrubiec z OSP Pomianowo przedstawił sprawozdanie z działalności 

OSP Pomianowo.  

   Druh Czesław Langner - Prezes OSP Białogórzyno przedstawił sprawozdanie z działalności 

OSP Białogórzyno. 

    Druh Wojciech Felbur - Prezes OSP Podwilcze przedstawił sprawozdanie z działalności 

OSP Podwilcze. 

   Druh Jan Budzyński z OSP Kościernica przedstawił sprawozdanie z działalności OSP 

Kościernica. 

    Druh Tadeusz Krzyżaniak - Prezes OSP Stanomino przedstawił sprawozdanie z dzia-

łalności OSP Stanomino.   

    Pan Kazimierz Chodynko spytał o dwa warianty ubezpieczenia OSP?  

    Pan Tadeusz Krzyżaniak odpowiedział, że jedno to ubezpieczenie ogólne, drugie to 

ubezpieczenie dla osób wyjeżdżających do pożarów.  



     Pan Przewodniczący podziękował Nadleśnictwu w Białogardzie za pomoc finansową dla 

jednostek OSP. 

Ad. 5. Przedstawienie Kalendarza imprez sportowych i turystycznych oraz programu 

działania Gminnego Zrzeszenia Ludowe Zespoły Sportowe w Białogardzie na 2013 rok z 

uwzględnieniem podziału środków na poszczególne koła LZS. Informację przedstawił Pan 

Jan Kaleja . Informacja stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.6. Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał. 

1) Pierwszym z rozpatrywanych projektów uchwał był projekt uchwały w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Białogard.  

   Pan Jacek Smoliński poprosił o przygotowywanie informacji dla Mieszkańców Nasutowa  

w celu informowania Ich o planowanej inwestycji.  

   Pan Zbigniew Sroka - przedstawiciel firmy ENERTRAG, powiedział, że najlepszym 

rozwiązaniem jest przygotowywanie takich informacji na etapie wyłożenia planu. 

Głosowanie: „za” - jednogłośnie. 

2) Drugim z rozpatrywanych projektów była uchwała w sprawie przyjęcia raportu z realizacji 

Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii i sprawozdania z realizacji Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych za rok 2012. Uchwałę  

przedstawił Pan Wójt. 

    Pan Jacek Smoliński poprosił o przygotowanie rozliczenie finansowego dotyczącego 

funduszu alkoholowego za 2012 rok. 

    Pan Kazimierz Chodynko powiedział, że ww. rozliczenie powinno być przedstawione na 

posiedzeniach: Komisji Rewizyjnej i Oświaty. 

Głosowanie: „za” - jednogłośnie. 

3) Uchwała w sprawie  przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2013; dyskusji nie było. 

głosowanie: „za” - jednogłośnie 

4) Uchwała w sprawie uchwalenia na 2013 rok planu wydatków związanych z realizacją 

zadań określonych w Gminnym Programie Przeciwdziałania Narkomanii; dyskusji nie było. 

głosowanie: „za” - jednogłośnie 

5) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Białogard na 

2014 rok środków stanowiących fundusz sołecki; dyskusji nie było. 

głosowanie: „za” - jednogłośnie 

6) Uchwałę w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2013 rok omówiła Pani Bogumiła 

Dorywalska - Skarbnik Gminy. Pani Skarbnik powiedziała, że w związku ze zmianą 

przepisów należy zmienić zapisy w przedstawionych zmianach do budżetu.  

Głosowanie: 

„za” - 12 głosów  

„wstrzymujący się” - 1 głos. 

7) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Białogard na lata 

2013-2027; dyskusji nie było. 

Głosowanie: 

„za” - 12 głosów  

„wstrzymujący się” - 1 głos. 

8) Uchwała w sprawie  przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy Białogard na 2013 rok. Pan 

Przewodniczący przeczytał uzasadnienie do projektu uchwały.  

Głosowanie: „za” jednogłośnie 



9) Uchwała w sprawie  wydzierżawienia w trybie bezprzetargowym nieruchomości 

gruntowej. Pan Przewodniczący poprosił o przedstawienie mapy terenu, na którym znajduje 

się działka, której dotyczy uchwała. 

Radni otrzymali mapki. 

    Pani Aneta Chilmańska stwierdziła, że projekt uchwały, nie był przedstawiany na 

posiedzeniu Komisji Komunalnej wobec czego jest przeciwna podejmowaniu tej uchwały.  

    Pan Edward Lejbt stwierdził, że także jest przeciwny podejmowaniu uchwały, podobna 

sytuacja była ze sprzedażą działki w Stanominie i do dnia dzisiejszego nie ma tam chodnika, 

nie ma również winnego sprzedaży działki łącznie z chodnikiem. 

    Pan Zbigniew Samiec zgłosił wniosek o wycofanie projektu uchwały do czasu wyjazdu 

Komisji Komunalnej w teren. 

Głosowanie: „za” wnioskiem o wycofanie uchwały - jednogłośnie 

10) Uchwała w sprawie  określenia przystanków komunikacyjnych na terenie Gminy 

Białogard oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków. 

Głosowanie; „za” - jednogłośnie 

 

Ad. 11. Pan Przewodniczący poinformował, iż na Sesję nie wpłynęły odpowiedzi na 

interpelacje i zapytania Radnych. 

Ad. 12. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 

    Pan Przewodniczący odczytał odpowiedzi na zapytania z poprzedniej Sesji. 

    Pan Bogdan Michaliszyn - Sołtys Sołectwa Moczyłki zapytał dlaczego wymagane jest 

składanie dodatkowych oświadczeń - wyjaśniających różnicę pomiędzy liczbą osób 

zamieszkałych a zameldowanych na terenie nieruchomości - do deklaracja o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, skoro jest ono zawarte w treści deklaracji. 

    Pani Bernadetta Kępka - Inspektor ds. ds. gospodarowania odpadami komunalnymi wyjaś-

niła, że oświadczenia są wymagane w przypadku gdy zabraknie miejsca na wyjaśnienia w 

deklaracji.  

   Pani Dorota Oszkiel spytała czy trzeba wypowiedzieć umowę z Ład-Sanem?  

    Pani B. Kępka odpowiedziała, że tak, można również odkupić pojemniki dzierżawione od 

Ład-Sanu. 

    Pan Damian Janusiak - Sołtys Sołectwa Kościernica spytał o artykuł zamieszczony w 

Kurierze Szczecińskim dotyczący zadłużenia Gminy Białogard i groźby wprowadzenia 

zarządu komisarycznego.  

    Pani Skarbnik powiedziała, że już udzieliła odpowiedzi na przesłane przez ww. gazetę 

pytania i powiedziała, że tekst odpowiedzi otrzymał w dniu dzisiejszym także Pan Janusiak. 

Pan Janusiak przeczytał odpowiedź.  

    Pan Jarosław Krajnik spytał, czy opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

Mieszkańcy Gminy będą mogli uiszczać u sołtysów?  

    Pani Sekretarz odpowiedziała, że sołtysi nie mogą zbierać ww. opłat. w tej sprawie należy 

podjąć uchwałę. 

    Pan K. Chodynko zwrócił się z wnioskiem o wypracowanie formy pomocy ponoszącym 

wysokie opłaty za wywóz szamb właścicielom nieruchomości nie podłączonych do 

kanalizacji.   

    Pan J. Smoliński zwrócił uwagę sprawę gospodarstw domowych wyposażonych w 2 wodo- 

mierze. Pan Radny stwierdził, że likwidacja jednego z liczników jest dla tych gospodarstw 

korzystna cenowo, gospodarstwa nie będą obciążane opłatą abonamentową, mają dopłaty do 

cen wody. Gmina natomiast ponosi koszty dopłat do ścieków, których rzeczywiście nie ma, 

ponieważ woda jest wykorzystywana do różnych celów np. podlewanie ogrodów, mycie 

samochodów itp. 



   Pan Jan Kaleja stwierdził, że skarga, na jakość wody jest nie do końca wyjaśniona, 

ponieważ prawdopodobnie badana była woda pobrana w Dębczynie nie w Nawinie i dlatego 

stwierdzono, że jej jakość jest w normie. Pan Kaleja poinformował o organizowanej w dniach 

24-26 maja 2013 r. pielgrzymce do Lichenia.  

    Następnie obecni na sesji podziękowali za wieloletnią pracę na rzecz Gminy Białogard  

odchodzącemu na emeryturę Panu Marianowi Jankowiak - Kierownikowi byłego Zakładu 

Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 

    Wobec wyczerpania wszystkich punktów, XXIX Sesja Rady Gminy Białogard została 

zakończona. 

    Na tym protokół zakończono. 

 


